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SKRACENICA	 ---1 PRIUDG:

CKIMWTMHA LAPHE rOPE

Ha ocHoBy y riaHa 187.nocnory-wma aynwrime 14pHe lope

MMEHICTAPCTBY EKOHOMMJE
I-tome/bark/1 cnegehe

flOCAAHMHKO 11MTAH3E

1.Ha Kojil Ha y HH je gpxtaBa gym KoHgecHje „Me-ran ckepy" 143 Cpemcke
Mi1-mom/4e aim ce 3Ha pa ce Kog LAeHrpanHor permapa nptimpegHor cyga
game Ha/la314 Kao BilaCH14K „BailKaH EHepcm" ca 14CT14M Al4PeKTOOOM ii frICTI4M
ynpaBH14M og6opom 14MeHOBaHl4M 2012,rog.
2.Ha K0j14 Ha'-114H TBPA14Te Aa ce pagH 0 03614/bHOM crpareumom napTHepy
Emje y craEby pa mcnnarm gm° 3papa Koje aanocneHm Tpame , a To je ner Hero
3a paga y 143HOCY OA 52.000 eBpa 1.1 aKO CY BM Te TBRn i Fbe 0 1-bel-080j 03614/13H0C1-14
ray He 3601 Llera Kao gpwaBa He craHe-re 484HaHCI4jCK14 11 yroBopHo viaa OB01-
crparewxor naprHepa 14 Hammptire gyroBaFba npema pagHwAHma.
3. anal-pare /114 noHawaHpe HoBor BnacHkma HcHaaaHe y npmjeTHDama pa
aanocneHe yi.kjeFbyje w npo-rjepyje ca pagHtix mjecra y gyxy 3aKOHCK14X npomica
gpwaBe LApHe lope 14 pa rim inm y Tome 1314 gajere nogcrpeK.

llocrameHo	 o6pa3nommity Ha cjegmium OwnwriiHe LApHe lope
nocsetieHoj nocnaHwy kiim ntiraHmma,a ogroBop Tpamaim H y nticaHoj 4Oopm14.
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SKUPtTINA CRNE GORE
-g-din Damir Davidovid, generalni sekretar-

Predmet: Odgovor na posIanieko pitanje

Gospodin Janko Vuoinie, poslanik Skup§tine Crne Gore, postavio je Vladi Crne Gore, sljedete

POSLANIC. K0 PITANJE

"Na koji nadin je driava dala koncesije "Metalferu" iz Sremske Mitrovice ako se zna da se
kod Centralnog registra privrednog suda i dalje nalazi kao vlasnik "Balkan Energy" sa istim
direktorom i istim upravnim odborom imenovanim 2012. godine?

Na koji naein tvrdite da se radi o ozbiljnom strate§kom partneru ako nije u stanju da isplati
dio zarada koje zaposleni tra2e, a to je pet neto zarada u iznosu od 52.000 eura i ako su yam te
tvrdnje o njegovoj ozbiljnosti taone zbog dega kao dr2ava ne stanete finansijski i ugovorno iza
ovog strate§kog partnera i izmirite dugovanja prema radnicima?

Smatrate II pona§anje novog vlasnika izskazano u prijetnjama da zaposlene ucjenjuje i
protjeruje sa radnih mjesta u duhu zakonskih propisa dr2ave Crne Gore i da Ii im u tome vi dajete
podstrek?"

Na postavljeno poslaniako pitanje daje se sljededi

ODGOVOR

Ministarstvo za ekonomski razvoj je sa AD Rudnik mrkog uglja "Ivangrad" — u steaaju iz
Berana, 17. septembra 2007. godine, zakljuoilo Ugovor o produkenju prava na eksploataciju i
istraiivanje mrkog uglja na lei gtu "Petnjik " Op§tina Berane. Clanom 18, Ugovora o produienju
prava je propisano da sva prava i obaveze utvrdene ovim ugovorom, nakon isplate kupoprodajne
cijene iz Ugovora o prodaji imovine Rudnika koju je sproveo steoajni upravnik, preuzme 000
"Balkan Energy". Osim koncedenta, Ugovor o produienju prava na eksploataciju su potpisali
steeajni upravnik za koncesionara, kao i predstavnik kompanije DOO "Balkan Energy". Nakon to
je izvr§ila uplatu kupoprodajne cijene, kompanija 000 "Balkan Energy" je postala koncesionar iz
Ugovora o produienju prava na eksploataciju, koji je i dalje na snazi.

Izja§njavajuti se povodom Va§eg prvog pitanja, istidemo da dr2ava nije dala, niti je
prenijela postojeou koncesiju kompaniji "Metalfer", veO je navedena kompanija izvraila kupovinu
vlasniekog udjela koncesionara 000 "Balkan Energy". Posmatrano sa aspekta primjene Ugovora
o koncesiji, koncesionar je bio, i ostade, 000 "Balkan Energy". Kada je u pitanju promjena
vlasnidkih udjela u kompaniji 000 "Balkan Energy", postupak se odvija u skladu sa procedurom
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definisanom Zakonom o privrednim dru gtvima, pred Centralnim registrom privrednih subjekata. S
obzirom da su predstavnici kompanije "Metalfer" sa menadimentom kompanije DOO "Balkan
Energy" potpisali ugovor o prodaju vlasnitkih udjela, odekujemo da de uskoro clod i do promjene
odgovomih lica kod koncesionara.

Takode, kada je rued o kompaniji "Metalfer", napominjemo da se radi o ozbiljnom
investitoru, s obzirom da su spremni da nakon 12 godina pauze u poslovanju, opet pokrenu rad u
preduzedu Rudnik mrkog uglja AD Berane, dostignu izvozno orjentisanu proizvodnju od 80.000
tona i zaposle preko 100 radnika. Dakle, to su obaveze koje su oni preuzeli i o tome u pisanoj
obavijestili Vladu i radnike.

Ne mamo govoriti o garancijama pa ovom pitanju iz jednostavnog razloga - ovo nije bio
predmet privatizacije u kojem je mogla Vlada da utestvuje, vet je kompanija Metalfer bez utetta
Vlade kupila firmu. Sa aspekta Vlade, drago nam je da se pojavio investitor poslije toliko vremena
koji je spreman da pokrene proizvodnju. Pored toga, kompanija Metalfer je u startu suodena sa
opteretenjima poput zaostalih zarada zaposlenih, poreza, koncesione naknade, duga prema
Vodovodu i kanalizaciji, kao I duga prema Elektroprivredi Crne Gore. Prema informacijama koje su
nama dostavljene u zvanionoj formi i koje su potvrdene ad svih relevanatnih udesnika u ovom
procesu, ukljutujudi i Sinidikat Rudnika mrkog uglja, investitor je spreman da preuzme prethodne
obaveze u kompaniji u dijelu koji se odnosi na neto zarade zaposlenih na taj nadin to bi odmah
isplatio dvije zarade, dok bi se preostali dug rasporedio sukcesivno uz budude zarade. Takode,
nije trateno oslobadanje od platanja obaveza prema EPCG i Vodovodu, yea je predlo2eno
izmirenje duga na dui' vremenski period, uz redovno platanje dospjelih obaveza U dodatku treba
da naglasimo da je OpMina Berane ovaj proces definisala kao biznis zonu i sa tog aspekta
investitor de imati odredene povoljnosti.

Smatramo da se, aktivnostima koje te preuzeti kompanija Metalfer, polo2aj radnika nada
ugroziti niti da su naru geni zakonski propisi dr2ave Crne Gore, vet se ponovnim pokretanjem
proizvodnje pru2a §ansa za zapoeljavanje. Treba da budemo zadovoljni zato to ova firma nije
kupljena kroz stetaj, jer u sludaju stedaja ne bi postojale nikakve obaveze pa osnovu poreza, po
osnovu duga prema EPCG, kao ni prema radnicima. Smatram da je ovo bolja opcija za nas i da je
dobro to je investitor izabrao tu opciju, s obzirom na to da je prethodni vlasnik htio da uvede firmu
pod stedaj, nagla§avajuti da nema namjeru da pokrede proizvodnju u rudniku. Dakle, u torn dijelu
mislim da su i driava, i EPCG, i Vodovod, i radnici u mnogo boljoj poziciji nego to su bill. Oni
sada imaju potpuno jasnu i realnu ponudu da nastave sa radom. Plate de biti redovne uz
podmirenje dugova koji su nastali iz prethodnog perioda kod prethodnog vlasnika.

Zaeto nije raskinut ugovor? Ovu firmu nije prodala Vlada, vet stedajni upravnik i sa tog
aspekta Vlada nije mogla da raskine nikakav ugovor, osim ugovora o koncesiji koji bi za
reprekusiju imao prestanak i to malo zarada to je isplativao prethodni vlasnik. Mi smo i u
parlamentu vie puta razgovarali i rekli da je jedino orude koje je Vlada imala je raskid ugovora o
koncesiji i tada nam je 9ovoreno da to ne tinimo jer vlasnik ipak izvreava obaveze na odredfen
natin prema radnicima. Sto se tide promjene vlasni§tva u CRPS-u, to nije u nadle2nosti Vlade, all
prema mojim informacijama nalazimo se u fazi procesa gdje se vrti promjena odgovornih lica i
vlasnika u CRPS-u i postignut je kupoprodajni ugovor izmedu biv§eg i sadatnjeg vlasnika.

S po§tovanjem,
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